
 

 

 
 

 
 
Datum 
11 november 2022 
 
 
Geachte dames en heren, 
 
A.s. maandag 14 november vindt het vervolg plaats van het wetgevingsoverleg Migratie dat op 7 
november na de eerste termijn van de Kamer werd geschorst. In de aanloop daar het WGO heeft de 
VNG u zijn position paper toegestuurd, dat ik voor de volledigheid hierbij nogmaals toevoeg. 
 
Daarbij roepen we nogmaals op om niet enkel oog te hebben voor het aantal opvangplekken dat 
gemeenten moet realiseren (75.500 voor asiel én 90.000 – 120.000 voor Oekraïne), maar dat het 
daarnaast van groot belang is dat ook de integratie goed wordt aangepakt, dat er voldoende 
huisartsen zijn, dat het onderwijs voldoende toegankelijk is, dat er voldoende huisvesting 
beschikbaar is en alle andere randvoorwaarden die nodig zijn om het samenleven in buurten en 
wijken goed te kunnen ondersteunen. 
 
Wet gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen 
Inmiddels is de Wet gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen in consultatie 
gebracht en ook ter informatie naar u gezonden. Na de consultatieperiode en nadat de Raad van 
State advies zal hebben uitgebracht, zult u het wetsvoorstel behandelen. Bij die gelegenheid zullen 
wij met een uitgebreidere reactie komen, zeker omdat we dan meer tijd gehad hebben het 
wetsvoorstel te analyseren.  
 
We kijken vooral naar de uitvoerbaarheid van het wetsvoorstel. Tegen die achtergrond willen wij uw 
aandacht vestigen op een onderdeel van de wet dat bij ons op dit moment tot vragen leidt: 
kleinschalige opvang. 
 
Kleinschalige opvang 
U weet dat gemeenten al heel lang voorstander zijn van het mogelijk maken van kleinschalige 
opvang. In het position paper van vorige week gingen wij nog op dit punt in. Op zich is het daarom 
positief dat de staatssecretaris in het wetsvoorstel kleinschalige opvang mogelijk maakt. Niettemin 
menen wij te zien, aan de manier waarop dit principe wordt uitgewerkt, dat kleinschalige opvang niet 
zo eenvoudig van de grond komt. Opvangplekken die gemeenten aanbieden tellen alleen als het er 
meer dan 100 zijn voor een periode van vijf jaar. Ook wordt opgemerkt dat het COA kleinschalige 
opvang kan organiseren als dat past in zijn bedrijfsmodel. Veel discussie tussen COA en gemeenten 
de afgelopen periode gingen precies daarover. Vervolgens wordt de Wet COA gewijzigd zodat een 
opvangvoorziening door of onder verantwoordelijkheid van het college wordt geëxploiteerd.  
 
Dit alles wekt de indruk dat gemeenten, als ze hechten aan kleinschalige opvang, dat zelf ter hand 
zullen moeten nemen. Dit terwijl de financieringssystematiek, die voorkomt dat kleinschalige opvang 
mogelijk kan worden gemaakt, niet gewijzigd wordt. In de praktijk zal dit naar onze mening een rem 
zetten op het organiseren van kleinschalige opvang en dat zou een gemiste kans zijn. Mogelijk dat u 
de staatssecretaris kunt vragen hoe hij dat ziet. 
 
U kunt altijd contact opnemen wanneer u nadere vragen heeft. 
 
Met vriendelijke groet, 
 



 

 

Eric de Rijk 
Senior adviseur public affairs 
 
Vereniging van Nederlandse Gemeenten 
M 06 5333 9665 
 

 


